

Title (en)  
Fastener for jewellery chains.

Title (de)  
Schliessvorrichtung für Schmuckketten.

Title (fr)  
Fermoir pour chaînes ornementales.

Publication  
**EP 0383203 A1 19900822 (DE)**

Application  
**EP 90102543 A 19900209**

Priority  
DE 8901609 U 19890213

Abstract (en)  
The fastener made of metal is used for connecting the ends of a jewellery chain having at least one ball- or pearl-shaped end member which is connected to the chain via an intermediate member with a small diameter. The fastener has a pair (2) of rings with two parallel rings (4, 6) which are rigidly connected to one another via at least one spacer (8, 10) in such a way that they are located spaced apart and parallel to each other. In the plan view of the ring plane, the two rings (4, 6) are of essentially congruent construction. One of the rings (4) is provided with a slot (12) transversely to its profile in a region adjacent to the spacer, for insertion of the intermediate member at the end of the chain (18) into the space between the two rings. A connection element which is fixedly connected at least to the spacer is provided in the region of said spacer. <IMAGE>

Abstract (de)  
Schließvorrichtung aus Metall zum Verbinden der Enden einer Schmuckkette mit wenigstens einem kugel- oder perlenförmigen Englied, das über ein Zwischenglied mit kleinem Durchmesser mit der Kette verbunden ist. Die Schließvorrichtung weist ein Ringpaar (2) mit zwei parallelen Ringen (4,6) auf, die über wenigstens einen Abstandhalter (8,10) starr so miteinander verbunden sind, daß sie parallel zueinander und im Abstand voneinander liegen. Die beiden Ringe (4,6) sind in Draufsicht auf die Ringebene im wesentlichen deckungsgleich ausgebildet. Einer der Ringe (4) ist quer zu seinem Profil in einem an den Abstandhalter angrenzenden Bereich mit einem Schlitz (12) zum Einführen des Zwischengliedes am Ende der Kette (18) in den Zwischenraum zwischen den beiden Ringen versehen. Im Bereich des Abstandhalters ist ein wenigstens mit diesem fest verbundenes Verbindungselement vorgesehen.

IPC 1-7  
**A44C 11/02**

IPC 8 full level  
**A44C 5/20** (2006.01); **A44C 11/02** (2006.01); **A44C 25/00** (2006.01)

CPC (source: EP US)  
**A44C 5/2019** (2013.01 - EP US); **A44C 5/2095** (2013.01 - EP US); **Y10T 24/3904** (2015.01 - EP US); **Y10T 24/45995** (2015.01 - EP US)

Citation (search report)  
• [YD] US 3899802 A 19750819 - KOEHLE JOACHIM  
• [Y] DE 2411573 A1 19750925 - BURKHARDT FA WILHELM  
• [A] US 3224060 A 19651221 - HARRIS OGDEN LEILA

Cited by  
DE102007006838B4; CN102300483A; DE102007006838A1; WO2008098741A2

Designated contracting state (EPC)  
AT BE CH DE DK ES FR GB GR IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)  
**EP 0383203 A1 19900822**; **EP 0383203 B1 19921028**; AT E81754 T1 19921115; AU 4971390 A 19900816; AU 624903 B2 19920625; DE 59000377 D1 19921203; DE 8901609 U1 19890511; DK 0383203 T3 19930222; ES 2036063 T3 19930501; JP H02241403 A 19900926; JP H0417641 B2 19920326; US 5018250 A 19910528

DOCDB simple family (application)  
**EP 90102543 A 19900209**; AT 90102543 T 19900209; AU 4971390 A 19900213; DE 59000377 T 19900209; DE 8901609 U 19890213; DK 90102543 T 19900209; ES 90102543 T 19900209; JP 2978590 A 19900213; US 47674490 A 19900207